
Zápis ze schůze Oborové rady doktorského studijního programu Moderní dějiny (dále 

OR MD) ze dne 21. 1. 2022 

Přítomni:  

Členové OR: Ota Konrád (předseda OR MD), Lukáš Fasora, Kateřina Králová, Michal 

Pullmann, Vít Smetana, Jaroslav Šebek, Luboš Švec, Jiří Vykoukal, Tomáš Nigrin, Denisa 

Nečasová 

Iveta Hönigerová (sekretariát) 

• Ota Konrád konstatoval, že OR je usnášeníschopná. 

 

• Ota Konrád informoval o ukončení členství prof. J. Kučery v OR a přivítal nové 

členy OR: doc. D. Nečasovou a doc. T. Nigrina. OR zároveň ocenila dlouholetou 

práci prof. J Kučery jako garanta oboru MD a předsedy OR. 

 

• Ota Konrád informoval o chystané spolupráci s Ústavem pro soudobé dějiny AV 

ČR v oblasti doktorského studia. Spolupráce předpokládá větší zapojení 

zaměstnanců ÚSD do vedení studentů a do výuky, a především možnost ročních 

stáží na ÚSD pro studenty MD (https://ims.fsv.cuni.cz/aktuality/memorandum-o-

spolupraci-mezi-ims-fsv-uk-usd-av-cr-vvi). 

 

• Studenti a úkoly z předchozí OR (18.6.2021): 

 

Miroslava Jasenčáková. Studentka povinnost uloženou na minulém zasedání OR 

splnila a odevzdala práci k malé obhajobě. Zanáší připomínky vzešlé z malé obhajoby. 

OR hodnotí studentku stupněm A, a zároveň ji ukládá za povinnost odevzdat dizertaci k 

obhajobě do června 2022. 

 

Kateřina Vnoučková. Studentka svoji práci k malé obhajobě do září 2021 z rodinných 

důvodů a s ohledem na pandemii neodevzdala. V lednu 2022 nicméně poslala dizertaci 

školiteli a v současné době zanáší jeho připomínky. OR hodnotí studentku stupněm A, a 

zároveň ji ukládá za povinnost odevzdat práci k malé obhajobě do června 2022. 

 

OR dále diskutovala stav dizertační práce Jindřicha Čeladína. Student práci 

předložil k malé obhajobě, práce mu byla vrácena s podněty k její úpravě. OR 

ukládá studentovi za povinnost odevzdat dizertaci do června 2022, a pravidelně 

konzultovat její přípravu se svým školitelem. 

 

Ota Konrád dále informoval o stavu studia Anastasie Kochetové v návaznosti na 

jednání na minulé OR. 

 

Studenti Nikola Karasová, Tomáš Malínek, Jiří Pondělíček, Barbora Skálová 

své práce úspěšně obhájili. 

 

• OR diskutovala podobu doktorského studia na jednotlivých univerzitách, doc. 

Nečasová shrnula stav na MU. 

 



• Diskuse o aktuální situaci v oblasti doktorského studia na jednotlivých 

univerzitách, vládní politika a její očekáváné priority. 

 

• Fyzická vs. online výuka po konci pandemie 

Pro zahraniční studenty je určitě výhoda, že nemusí být fyzicky přítomni, na 

druhou stranu však tato praxe představuje nebezpečí pro úspěšnost studia. V rámci 

diskuse se i proto OR přiklonila k obnovení přímé (fyzické) výuky a umožnění 

hybridní výuky pouze ve výjimečných a pečlivě zdůvodněných případech (pobyt 

na zahraničním stipendiu, výzkumný pobyt v zahraničí apod.), a to pouze po 

předchozím schválení ze strany garanta oboru, popř. vyučujícího předmětu. 

Jiří Vykoukal upozornil, že v zájmu zvýšení úspěšnosti studia je zapotřebí dbát již 

při přijímacích zkouškách i na osobní motivaci kandidátů a jejich očekávání od 

studia. 

 

• Počet publikací 

Podle současných pravidel musí studenti publikovat během doktorského studia 

nejméně dvě publikace. Diskuse se týkala snížení počtu požadovaných publikací 

na jednu. Členové OR se přiklonili k tomuto řešení. 

 

• Ota Konrád informoval o dalších připravovaných opatřeních na IMS s cílem 

zvýšit úroveň doktorského studia. Opatření budou zaváděna postupně od 

nastávajícího akademického roku pro větší úspěšnost: 

- Úprava studijních povinností 

- Podrobnější rozepsání individuálního studijního plánu, příprava projektu 

GAUK 

- Všechny nově podávané grantové projekty na IMS budou obsahovat místo 

(nejméně 0, 25v %) pro doktorandy |IMS 

- Školitelé a jejich význam. Nutnost intenzivnějšího kontaktu mezi školitelem a 

doktorandem 

- Dvojí vedení dizertací – kromě školitelů povinně i konzultanti (pro nově 

přijaté studenty a pro stávající studenty 1.-3 ročníku) 

- Zapojení studentů do nově vznikajících výzkumných skupin na IMS 

- IMS chystá také jasné vymezení povinností studentů prezenčního a 

kombinovaného studia 

 

 

• Ota Konrád upozornil na chystaný společný workshop pro doktorské studenty a 

pokročilé magisterské studenty s LMU, více viz: 

https://www.gose.geschichte.uni-muenchen.de/aktuelles/conference_borders/index.html 

 

 

Další schůze OR se bude konat 23. 6. 2022, čas bude upřesněn. Možnost online účasti 

bude zachována. 

 

 

 

Zapsala: I. Hönigerová 

Schválil: doc. O. Konrád 

https://www.gose.geschichte.uni-muenchen.de/aktuelles/conference_borders/index.html

